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Parkinsonforeningen Bornholm 
 
 
 
 
 
 

Generalforsamling fredag den 11. juni 2021 kl. 16.00, på Bolsterbjerg. 
 
. 
 
 
 
 
 
 
 

Referat 
 
 
 
 
Velkomst: 
Formand Grethe Grønnegaard bød de 38 fremmødte medlemmer velkommen til 
Parkinsonforeningens ordinære generalforsamling. 
En særlig velkomst til landsformand Rene´ La Cour Sell, som var gæst til 
generalforsamlingen. 
Forsamlingen fik serveret kaffe og kringle.  
 
Punkt 1. Valg af dirigent. 
Grethe Grønnegaard foreslog, på bestyrelsens vegne Bjarne Westerdahl som dirigent. 
Bjarne Westerdahl blev valgt med akklamation og konstaterede, at generalforsamlingen 
var indkaldt i overensstemmelse med vedtægterne og dermed lovlig indvarslet og 
beslutningsdygtig. 
Hvis der bliver behov for tælling af stemmer, vælges 2 stemmetællere. 
Ethly Bech blev valgt som referent. 
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Punkt 2. Formandens beretning om 2019 og 2020, samt beretning fra 
Pårørendegruppen. 
 
Grethe Grønnegaard aflagde beretning om Parkinsonforeningens møder og 
medlemsaktiviteter i kalenderåret: 1.01.2019 til 31.12.2019, samt kalenderåret: 1.01.2020 
til 31.12.2020. 
 
Kalenderåret 1.01.2019 til 31.12.2019: 
Foreningen har afholdt 7 bestyrelsesmøder. 
Generalforsamling blev afholdt den 30. marts 2019 på Nyker Forsamlingshus, hvor 
direktør for landsforeningen Astrid Blom var gæstetaler. 
 
Foreningens arrangementer var følgende: 
Sangeftermiddage i Kontakthuset, Aakirkeby. 
Besøg i Angoraland. 
Madpakketur til ”Det Hvide Hus”. 
Dansefest-afslutning på Bolsterbjerg. 
Parkinsonskole med Parkinsonsygeplejerske Anders Clausen på Sagahuset. 
 
I modsætning til tidligere år, havde Parkinsonforeningen ikke nogen event på 
Folkemødet 2019. 
Parkinson Dans og Parkinson Cafe` var en aktivitet for medlemmerne i hele 2019. 
Begge aktiviteter stoppede ved årets afslutning på grund af manglende interesse for 
aktiviteten. 
På grund af stigende interesse for Pårørendegruppen blev der oprettet en ny 
Pårørendegruppe. 
 
Parkinson Expressen blev udgivet 3 gange i 2019. 
 
Kalenderåret 1.01.2020 til 31.12.2020. 
Året 2020 startede normalt og et velbesøgt arrangement på ”Hjælpemidler” blev afholdt 
i januar måned. 
Fællessang på Kontakthuset i Aakirkeby blev gennemført i februar og marts måned. 
 
Den 11. marts lukkede Statsminister Mette Frederiksen landet ned, - foreløbig i 2 uger 
var budskabet, men her den 11. juni 2021( 1 år og 4 mdr. efter) er landet endnu ikke 
lukket helt op. 
 
Den planlagte Parkinsonskole den 14. marts på Nyker Forsamlingshus blev aflyst få dage 
før. 
Den planlagte generalforsamling den 4. april på Nyker Forsamlingshus, med deltagelse af 
daværende landsformand Michal Buksti, blev aflyst. 
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Parkinson Expressen blev udgivet en gang i 2020, og en julehilsen 2020 blev udsendt til 
alle medlemmer. 
En stor tak til foreningens bladtrykker Ove Nielsen, som har været behjælpelig i mange 
år, med trykning af bladet.  
 
Foreningen har afholdt 3 bestyrelsesmøder privat, med gældende Covid-19 restriktioner i 
2020. 
 
Ethly Bech aflagde årsberetning fra pårørendegrupperne: 
I 2019 var der flere tilmeldinger til pårørendemøderne end der kunne rummes i en 
gruppe. 
 
Erfaringerne har vist, at mere end 10 personer i en gruppe er ikke hensigtsmæssigt i 
forhold til den kvalitet som møderne bør indeholde. 
 
Det resulterede i at vi oprettede en ekstra gruppe, som i starten havde til huse i 
Aakirkeby-Hallerne den 1. onsdag i hver måned.( undtaget januar, juli og august) 
Rønne gruppen fortsatte på Rønne Bibliotek den 1. tirsdag i hver måned. (undtaget 
januar, juli og august). 
 
I 2019 blev der afholdt 9 møder på den 1. tirsdag i Rønne og 9 møder på den 1. 
onsdag i Aakirkeby. 
I Rønne var der 8 personer og i Aakirkeby var der 4 personer, som deltog i møderne. 
 
Den 11. marts 2020 blev Danmark lukket ned. 
 
Alle planlagte sociale arrangementer blev lukket ned og dermed lukkede også 
Parkinsonforeningens arrangementer ned. 
 
I 2020 blev møderne aflyst i april, maj og juni på gr. af Corona.  
Fra september 2020 blev møderne genoptaget med de Corona restriktioner som var 
gældende på daværende tidspunkt.  
 
I 2020 er der afholdt pårørendemøder 6 gange i hver gruppe.  
Dels på Rønne Biblioteket og dels privat.  
Grupperne tæller pt 7 i Rønne gruppen og 4 i Østlandets gruppe. 
 
Det har været muligt at holde grupperne delvis aktive og derfor ikke været ramt af 
nedlukning på samme måde som foreningens øvrige aktiviteter. 
Det har været dejligt at mødes trods krav om afstand, håndsprit og mundbind. 
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Pårørendegrupperne fortsætter en gang om måneden på Østlandet, hvor Lone 
Brandt er tovholder og Ethly Bech er fortsat tovholder i Rønne gruppen. 
 
Der er plads til flere pårørende i begge grupper hvis nogen er blevet interesseret. 
 
Tlf. nr. for henvendelse og tilmelding findes i Parkinson Expressen. 
  
Formålet med grupperne er at møde andre, der er i samme situation, dele følelser 
og tanker og erfaringer med andre.  
Gi hinanden støtte og hjælp til at passe på sig selv og lære at leve med de 
livsvilkår, som det er at være pårørende. 
 
Det var årets gang for 2019 og 2020. 
 
Forsamlingen tog beretningerne til efterretning 
 
 
Jytte Lund orienterer om ”Det Bornholmske Erfaringskorps” 
Jytte Lund har deltaget i ”Det Bornholmske Erfaringskorps” uddannelse til 
Erfaringsdeler.  
Den 12. juni 2021, afholdes endnu et kursus inden Erfaringsdelerne er uddannet og til 
rådighed for ny diagnosticerede Parkinson pt. 
Det ”Bornholmske Erfaringskorps” handler om, -at borgere med kronisk sygdom, ved 
deling af deres oplevelser med andre borgere i samme situation, oplever støtte i 
hverdagen til at mestre livet med kronisk sygdom. 
Strukturen tager udgangspunkt i, -at patientforeningernes bestyrelser udpeger en 
Erfaringsdeler.  
Her er tale om ny diagnosticerede Parkinson pt., som Sundhedsteamet kan henvise til en 
Erfaringsdeler. 
 
Punkt 3. 
Årets regnskab til godkendelse ved kasserer Palle Jensen. 
Palle Jensen gav en orientering om regnskaberne for 2019 og 2020. 
 
Resultatopgørelse 1. januar – 31. december 2020: 
Indtægter på: 23.564 
Udgifter / årets omkostninger på: 18.495 
Årets resultat: 5.069 
Status balancerede med egenkapital: 61.467 
 
Regnskaberne blev enstemmigt vedtaget. 
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Punkt 4. Valg af bestyrelse. 
Ilone Mortensen ønsker at udtræde af bestyrelsen. 
(var på valg i 2020, hvor Covid-19 var årsag til, at foreningen ikke kunne afholde 
generalforsamling) 
 
På valg er: Kredsformand Grethe Grønnegaard (modtager genvalg) 
På valg er: Bent krak Hansen (modtager ikke genvalg) 
På valg er: Jytte Lund (modtager genvalg) 
På valg er: Palle Jensen(modtager genvalg) 
 
Bestyrelsen foreslår: 
Genvalg af Kredsformand Grethe Grønnegaard.  
Genvalg af Jytte Lund  
Genvalg af Palle Jensen  
 
Genvalg af de foreslåede kandidater blev valgt med akklamation. 
 
Valg af nye medlemmer til bestyrelsen: 
Birgitte Sillehoved blev foreslået, som kandidat til bestyrelsen og takkede ja til valg til 
bestyrelsen for en 2 årig periode. 
Den foreslåede kandidat blev valgt med akklamation. 
 
Der var kun 1 kandidat til 2 ledige pladser i bestyrelsen, derfor er der en vakant plads 
for en 1 årig periode.  
 
Punkt 5. Valg af suppleanter. 
På valg er: Signe Kristensen (modtager genvalg) 
 
Bestyrelsen foreslår: 
Genvalg af Signe Kristiansen 
 
Signe Kristensen blev valgt med akklamation. 
 
Punkt 6. Valg af revisorer:  
Revisor Bent Folkmann.(modtager genvalg) 
Bent Folkmann blev genvalgt med akklamation. 
Revisorsuppleant: Niels Olsen.(modtager genvalg) 
Niels Olsen blev genvalgt med akklamation.  
 
Punkt 7.  
Indkomne forslag. 
Der er ikke indkommet forslag fra medlemmerne. 
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Punkt 8. Eventuelt. 
Grethe Grønnegaard takkede Ilone Mortensen for 9 år i bestyrelsen. Dels som 
bestyrelsesmedlem og næstformand. Tovholder i Parkinson-Dans, madpakketur og 
meget mere. Tak for 9 dejlige år med et godt samarbejde og alle gode ønsker for en god 
fremtid.  
Grethe Grønnegaard takkede Bent Krak Hansen for 9 år i bestyrelsen. Dels som 
bestyrelsesmedlem og mange år som kasserer og hans dejlige humor. Tak for den 
”vanskelige” opgave, som ordstyrer. Tak for 9 dejlige år med et godt samarbejde og alle 
gode ønsker for en god fremtid.  
 
Dirigenten takkede forsamlingen for god ro og orden og afsluttede generalforsamlingen. 
 
 
Efter generalforsamlingen: 
Landsformand Rene´La Cour Sell, var gæstetaler til generalforsamlingen. 
 
Rene`La Cour startede med at præsentere sig som den nye landsformand og direktør for 
Roskilde Kongrescenter, er gift og har 6 børn. Understregede at han var ny som 
formand og var i gang med udvikling af det fremadrettede arbejde i 
Parkinsonforeningen. 
 
Hans kendskab til Parkinsons sygdom var begrænset, men var i fuld gang med at tilegne 
sig viden på området. Var startet med at besøge de forskellige kredse i Danmark og var 
glad for at besøge Bornholm, som han i øvrigt havde stiftet bekendtskab med i tidl. job. 
 
Havde undersøgt om det almindelig kendte tal på 7.000 Parkinsonramte i Danmark, var 
det rigtige tal. 
Umiddelbart er det ikke så enkelt at finde frem til det eksakte tal på personer, som har 
fået diagnosen Parkinsons sygdom. Tallet 7.000 er ændret til 12.000 Parkinsonramte i 
Danmark.  
Der pågår fortsat et arbejde med at finde frem til den mest optimale registrering. 
Foreningen har fået et nyt Logo, som blev præsenteret. 
 
Der arbejdes på følgende områder i Landsforeningens sekretariat: 

 Udarbejdelse af ny strategi for 2022. 

 Udarbejdelse af en pjece med rådgivning til Parkinson ramte. 

 Rehabiliterings tilbud, hvor grundfinansiering indgår i Finansloven. 

 Fortsætter arbejdet med Informatørkorps, som underviser personaler der 
varetager plejen af Parkinsonramte. 

 Kvalitetsstandarder, som skal give sygdomsramte og pårørende viden om hvad 
samfundet kan tilbyde når diagnosen stilles. 
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 Tilbud til yngre Parkinsonramte. 55+ 

 Parkinsonforeningens NYE hjemmeside, som indeholder mulighed for etablering 
af hjemmesider for alle kredsene. 

 Mangel på neurologer i Danmark.  

 Udbredelse af viden om Vederlagsfri Fysioterapi. 

 Udbredelse af boksning, som er målrettet træning til Parkinsonramte. 

 Hvordan kan man leve som ramt og pårørende? Et ophold på en Herregård på 
Mols. 

 Formidling af forskningsresultater.  

 Præsentation af stamcelleforskning på Novo. 
 
Orienterede om mulighed for at søge penge fra Kulturministeriets Covid-19 pulje, til 
sociale og kulturelle oplevelser for foreningens medlemmer. 
 
Et spændende og informativt indlæg til deltagerne i generalforsamlingen. 
 
Afslutning kl. 18.00 med middag. 
 
Referent 
Ethly Bech 
 
13. juni 2021 

  


